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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ha növekedett a takarmánygyártás, akkor miért van 
lokális takarmánykrízis az országban?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az MTI-n megjelent „Megközelítette a 4 millió tonnát a magyar takarmánygyártás 2021-ben” című
hír  szerint  a  Magyarországon működő keverőüzemek 2021-ben 3,956 millió  tonna haszonállat-
takarmánykeveréket állítottak elő, 2020-hoz képest 3,4 százalékkal többet:

„Az összes takarmány többsége, majdnem 2 millió tonna baromfitakarmány volt, ezen belül 2020-
hoz képest  csak a pulykatáp mennyisége csökkent.  A fennmaradó részből  1,382 millió  tonna a
sertés- és 433 ezer tonna a szarvasmarha-takarmány. Előbbi mennyisége 1,2 százalékkal csökkent,
utóbbié ugyanennyivel nőtt éves összevetésben. A hal-, vad-, ló-, nyúl- és egyéb táp aránya összesen
2,6 százalék - írták.

A  takarmányok  több  mint  60  százalékban  gabonaféléket  tartalmaztak,  13,9  százalékban
fehérjenövényeket  és  azok származékait,  8,6 százalékban olajmagvakat  és  azok származékait.  A
fennmaradó rész szárított gabonatörkölyből, cukoripari, malomipari és söripari melléktermékekből,
a  kukoricafeldolgozás  melléktermékeiből,  valamint  zsírokból,  olajokból,  koncentrált
fehérjehordozókból, ásványi eredetű anyagokból, takarmánykiegészítőkből áll.

A  takarmányelőállítás  többsége  az  Alföldön  összpontosul,  a  megyék  közül  Hajdú-Bihar  vezet
majdnem 14 százalékos részesedéssel.

A kivitel mennyisége 2020-ban majdnem 290 ezer tonna, 2021-ben majdnem 338 ezer tonna volt. A
behozatal jelentősen elmarad ettől, 152,5 ezer tonnáról 181,7 ezer tonnára nőtt 2020-ról 2021-re. A
magyar takarmány legfontosabb célországa Románia, Horvátország és Szlovákia, míg az import
többnyire Ausztriából, Ukrajnából és Hollandiából érkezett - olvasható az összefoglalóban.”



 
 

Kérdezem Önt:

Ha növekedett a takarmánygyártás, akkor miért van lokális takarmánykrízis az országban?

 

Budapest, 2022. október 8.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes
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